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PROTOKÓŁ nr IX/2019 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 26 czerwca 2019 r. w godzinach 13:00 – 18:35 

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

     1. Bogdan Bezdziecki 

     2. Sylwester Cimochowski 

     3.Tadeusz Czerwiecki 

     4. Zbigniew Roman De-Mezer 

     5. Anna Maria Gawlińska 

     6. Krystyna Gwiazdowska 

     7. Jacek Juszkiewicz  

     8. Mariola Brygida Karpińska 

     9. Kamil Klimek 

    10. Zdzisław Koncewicz 

    11. Karol Kornelu 

    12. Kamil Lauryn    

    13. Jacek Niedźwiedzki 

    14. Adam Ołowniuk  

    15. Wojciech Pająk 

    16. Zdzisław Przełomiec 

    17. Jacek Roszkowski 

    18. Anna Ruszewska   

    19. Jarosław Schabieński 

    20. Sławomir Sieczkowski 

    21. Andrzej Turowski 

    22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

Radni nieobecni: 

      1. Stanisław Kulikowski 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec otworzył IX sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek 

– Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta,   

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów, radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach oraz przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 22 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad został radnym podany przy 

zawiadomieniu o zwołaniu sesji. 

Czesław Renkiewicz złożył i szczegółowo uzasadnił wniosek  o zdjęcie z porządku obrad  pkt. 

16 tj. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Gen. Sikorskiego i ul. Grunwaldzkiej                     

w Suwałkach. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że złożony wniosek przez Prezydenta Miasta o zdjęcie       

z porządku obrad projektu uchwały nie wymaga przeprowadzenia głosowania. 

Złożył wniosek o wniesienie dodatkowego punktu do porządku obrad tj. punktu Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego                  

w Białymstoku skargi na uchwałę Rady Miejskiej w Suwałkach. Poinformował, że zgodnie          

z przepisami prawa na przekazanie skargi, organ, czyli w tym przypadku Rada Miejska ma 30 

dni- stąd zachodzi konieczność procedowania tej sprawy na dzisiejszej sesji. Projekt uchwały 

został radnym przedłożony. 

 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że  zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie 

gminnym Rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady tj. 12 głosów za wnioskiem. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22  głosy) został przyjęty porządek obrad po 

zaproponowanych zmianach:  

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  
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3. Przyjęcie protokołu nr VIII/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 maja 2019 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                 

w Suwałkach od dnia 30 maja 2019 roku.   

5. Debata nad Raportem o stanie Miasta Suwałki za rok 2018. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta 

Suwałk. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 

Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2018 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

9. Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Suwałkach na 

obszarach Powiatów Suwałki, Sejny, Augustów na rok 2019. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Suwałkach oraz nadania statutu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników w Klubie „Senior+”. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany nazwy ulicy. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata 2016–

2020. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego północnej pierzei ulicy Wigierskiej, od ulicy            

1 Maja do ulicy Utrata w Suwałkach. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę Rady Miejskiej w Suwałkach.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie przeprowadzenia na 

terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych  w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu miasta  na 2020 rok. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2019 rok. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2019-2040.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania 

kandydatów na ławników. 

21. Wnioski i oświadczenia radnych 

22. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 
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Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr VIII/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 maja          

2019 roku.     

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z VIII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 25 czerwca 2019 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr VIII/2019 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  30 maja 2019 roku.   

 Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.      

 

Sławomir Sieczkowski  zwrócił się z prośbą o rozszerzenie tej Informacji w punkcie dot. 

zapoznania i przyjęcia wniosków Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej       

w sprawie wniosku Zarządu Dróg i Zieleni dot. akceptacji projektu tabliczki z nazwą ulicy do 

zamieszczenia na terenie miasta oraz informacji z działalności PGO, ZBM i PWiK. Zapytał 

jakie to były wnioski, które zostały przez Prezydenta przyjęte oraz czego dotyczył wniosek 

Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych w sprawie udziału Miasta Suwałki w naborze 

wniosków w ramach Programu Rozwoju Lokalnego . 

Czesław Renkiewicz poinformował, że odpowiedź na pytanie dot. wniosku WRiFZ zostanie 

udzielona przez Naczelnika Wydziału Pana Marcina Bonisławskiego. Poinformował, że 

informacje z działalności PGO, ZBM i PWiK przedstawiane były na posiedzeniu Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w dniu 19 czerwca 2019 r. a materiały są 

dostępne w BIP Suwałki oraz w Biurze Rady Miejskiej. Nadmienił, że wszystkie informacje, 

sprawozdania zanim zostaną przedstawione członkom Komisji rady Miejskiej omawiane                

i zatwierdzane są na Kolegium Prezydenta. 

Marcin Bonisławski  poinformował, że Program Rozwoju Lokalnego został ogłoszony przez 

Ministerstwo Rozwoju w ramach funduszy norweskich; konkurs jest otwarty do 22 lipca br. 

Dotyczy projektów na kompleksowe programy rozwoju lokalnego składające się  minimum         

z wymiaru środowiskowego, wymiaru gospodarczego i wymiaru infrastrukturalnego. Taki 

projekt Miasto Suwałki złoży; jego przedmiotem będzie rewitalizacja w przyjętym programie 

rewitalizacji  uchwałą przez Radę Miejską w Suwałkach. Nabór jest dwustopniowy, do 22 lipca 

2019 złożony zostanie zarys  projektu; jeżeli będzie opinia pozytywna złożony zostanie pełny 

wniosek - przypuszczalnie do połowy przyszłego roku. Maksymalny budżet projektu 

przewidywany jest do 10 mln euro, z czego 60 % to wydatki inwestycyjne a 40 % to wydatki 

miękkie. 
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Sławomir Sieczkowski  zapytał, czy informacje z działalności spółek miejskich były tylko 

przedstawione, czy były obarczone wnioskami Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej dot. funkcjonowania tych jednostek pod kątem nadzoru właścicielskiego.       

Czesław Renkiewicz w odpowiedzi poinformował, że materiały na kolegium Prezydenta 

przygotowuje zainteresowana jednostka, która odrębnym pismem nadzorującego wydziału jest 

przedkładana na posiedzeniu Kolegium. Wydział określa, w jakiej sprawie wpłynęła 

informacja, czy należy wprowadzić poprawki, korekty, wnioski. Z całą dokumentacją   można 

zapoznać się w Biurze Prezydenta.  

Więcej uwag i pytań nie wniesiono.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  30 maja 2019 roku została  przyjęta.  

 

Ad pkt. 5 

Debata nad Raportem o stanie Miasta Suwałki za rok 2018. 

Raport  stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Raport o stanie Miasta Suwałki za rok 2018 został 

przedstawiony Radzie Miejskiej w ustawowym terminie, tj. 31 maja 2019 r.; ponadto wersja 

elektroniczna wymienionych dokumentów znajduje się w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach, w związku z czym zainteresowane osoby mogły się z treścią bez 

przeszkód zapoznać. 

Czesław Renkiewicz  przedstawił i szczegółowo omówił przedmiotowy dokument. 

Anna Ruszewska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 9 do protokołu 

Bogdan Bezdziecki - Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 10 do protokołu 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr  11  do protokołu 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 12 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

załącznik nr 13  do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że w debacie nad raportem, radni Rady Miejskiej                  

w Suwałkach mogą zabierać głos bez ograniczeń czasowych. Mieszkańcy mogą zabierać głos 

w debacie po zgłoszeniu takiego faktu w dniu poprzedzającym dzień zwołania sesji. Do dnia 

25.06.2019 r. do Biura Rady Miejskiej nie wpłynęło takie zgłoszenie.  Zwrócił się z prośbą do 

radnych zabierających głos w debacie o respektowanie przepisów prawa dotyczących                    

w szczególności ochrony danych osobowych jak również dóbr osobistych. Przypomniał,              

że debata odbywa się na forum publicznym, jest transmitowana przez internet oraz rejestrowana 

przez media. Poprosił o odpowiedzialne i kulturalne wypowiedzi. 

Jacek Juszkiewicz podkreślił, że przedstawiony przez Pana Prezydenta raport jest materiałem 

przedstawiającym rzeczywistość z punktu widzenia ratusza. Jak wygląda prawda widzą 

mieszkańcy, bo to oni są bezpośrednio dotknięci skutkami zarówno tymi negatywnymi jak                     
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i pozytywnymi polityki samorządu i władz miasta. To należy rozpatrywać nie w aspekcie jednostki 

a w aspekcie rodziny. Godność życia rodziny uzależniona jest głównie od godnej pracy i godnych 

zarobków, które kształtują byt tej rodziny. Podstawą godnej pracy jest niewątpliwie wykształcenie. 

Informacja o wynikach ośmioklasistów i uczniów kończących gimnazja w Suwałkach jest 

zatrważająca; poziom i wyniki tych egzaminów w naszym mieście z roku na rok są coraz słabsze. 

Szereg miejscowości – nawet o wiele mniejszych niż Suwałki osiąga lepsze wyniki edukacyjne. 

Reakcja Samorządu w tym temacie jest spóźniona.; należy zastanowić się  dlaczego taka sytuacja 

zaistniała. Niezrozumiałe jest, że władze Suwałk wspierały strajkujących nauczycieli. Wspomniał 

o wcześniejszej sytuacji w PGK, gdy strajkowali kierowcy domagając się podwyżek; ludzie ci nie 

mogli liczyć na wsparcie władz miejskich – zostali wyrzuceni na bruk. Poruszył problem 

Suwalskiego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli instytucji, której zadaniem jest kształcenie                 

i szkolenie nauczycieli; założenia były ambitne ale skutki są marne. Instytucja boryka się                       

z problemami wewnętrznymi, utraciła akredytację Kuratorium Oświaty; była zmuszona do 

wprowadzenia działań naprawczych.  SODN tak naprawdę powiela kompetencje Centrum 

Edukacji Nauczycieli i nie spełnia swojej roli. W  PWSZ jest Wydział Pedagogiki zatrudniający 

kompetentnych, z tytułami naukowymi wykładowców; zaproponował współpracę w temacie 

wspomożenia SODN w celu kształcenia nauczycieli. Odniósł się do spadku bezrobocia                         

w Suwałkach. Potwierdził, że są oferty pracy fizycznej w zakładach produkcyjnych czy w sklepach 

ale nie ma ofert pracy dla dobrze wykształconej młodzieży, dla specjalistów. Liczba osób, która 

wyjechała z miasta jest trudna do oszacowania, gdyż wiele spośród nich nadal mają stały meldunek 

w Suwałkach; dlatego dane statystyczne w tym zakresie są niewiarygodne. Wydawało się, że Park 

Naukowo-Technologiczny będzie taką siłą, która przyciągnie młodych z wysokimi kwalifikacjami  

ludzi do naszego miasta, że stworzy atrakcyjne, godnie wynagradzane miejsca pracy. Jednak tak 

się nie dzieje. Park Naukowo-Technologiczny nie spełnia pokładanych oczekiwań. Patrząc                   

z punktu widzenia statystycznej, suwalskiej rodziny inwestycje wyglądają bardzo efektownie – 

lotnisko, hala widowiskowa, łaźnia miejska ale są one nie efektywne. Do podniesienia poziomu 

funkcjonowania rodziny inwestycje te nie wniosą zbyt dużo w stosunku do kosztów jakie są 

ponoszone. Inwestycje te prawdopodobnie będą ciążyły w budżecie miasta przez wiele lat. 

Punktem wyjściowym w naszym mieście powinna być reforma i naprawa oświaty. Jeżeli szkoły 

prywatne osiągają wysokie wyniki nauczania to zastanawiający jest fakt bardzo słabych wyników 

w szkołach publicznych. Podkreślił, że Suwalski Budżet Obywatelski,  fundusze którego miały być 

przeznaczone na rozwój lokalnych inicjatyw stał się obecnie funduszem remontowo-budowlanym; 

to co miasto ma  w swoich kompetencjach zostaje przekierowane na Suwalski Budżet Obywatelski. 

Z tych funduszy prawdopodobnie będą remontowane szkoły. Wszystkie środki finansowe zostały 

wchłonięte przez nowe inwestycje a stare inwestycje – dobro materialne wypracowane przez 

pokolenia powoli popada w ruinę; nie ma środków finansowych na podstawowe prace remontowe 

miejskich obiektów.  W Suwałkach zauważa się  nierównomierne przekierowywanie inwestycyjne                      

w kierunku obiektów sportowych.; mówi się nawet o powstaniu wioski olimpijskiej, na której 

utrzymanie miasta nie stać. 

Mariola Brygida Karpińska stwierdziła, że prognozy demograficzne wzrastają, ale patrząc             

w przyszłość należy zastanowić się co będzie w Suwałkach za 20 lat. Suwałki to miasto betonowe, 

bez zieleni; zauważalny jest fakt brak dbałości o estetykę miasta. Nauczyciele pracuję na dwóch- 

trzech etatach – są bardzo przemęczeni; zaproponowała rozważenie możliwości podniesienia 

dodatku motywacyjnego i dodatku za wychowawstwo nauczycielom poza zapewnionymi przez 
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program rządowy. Wyniki edukacyjne są uzależnione przede wszystkim od motywacji a najlepszą 

motywacją są finanse. Zaproponowała wspólne wypracowanie programu dla rodzimych 

przedsiębiorców. Pogratulowała dobrych wskaźników spółek miejskich. Podkreśliła, że na oświatę 

w mieście przeznaczone są najwyższe nakłady finansowe ale wyniki są najniższe. Zauważyła, że 

duże nakłady na szkolnictwo branżowe, zawodowe; zastanawiała się, czy jest to  edukacja dobrze 

wykształconej młodzieży, bo dobrze wykształcona młodzież to młodzież, która konkuruje na rynku 

polski, europejskim czy światowym, znająca języki obce, konkurująca jako  pracownicy 

najlepszych spółek świata a nie tania siła robocza zatrudniona w strefie ekonomicznej.  

Wojciech Pająk wyraził swoją wątpliwość do jakiej rodziny skierowana jest oferta miasta – do 

rodziny mieszkającej w Suwałkach, czy do rodziny przebywającej poza. Młodzi ludzie nie wracają 

do Suwałk z powodu braku pracy. Wiele ofert jest w strefie ekonomicznej; suwalscy przedsiębiorcy 

poszukują pracowników o wąskiej specjalizacji np. technolog drewna – w Polsce tylko dwie 

uczelnie kształcą specjalistów w tym zawodzie Warszawa i Poznań.; rocznie ok 30 osób kończy 

wyższe studia w tym kierunku. Zapytał, czy odpowiednio skutecznie skierowane są do tych osób 

oferty pracy w Suwałkach. Suwałki przecież mogą zapewnić  miejsce w przedszkolu, żłobku, 

szkole. Mimo  słabych wyników egzaminacyjnych zapewniona jest dobra jakość działań 

edukacyjnych. Raport ukazuje, że w Suwałkach nie można się nudzić ilość i jakość organizowanych 

imprez sportowych, kulturalnych jest bardzo bogata. Wizytówką naszego miasta będzie                          

z pewnością nowa hala widowiskowa. Zauważył, że w przedstawionym raporcie brak jest 

informacji o problemach, z którymi statystyczna rodzina spotyka się na co dzień np. transport 

publiczny i zieleń miejska. Ilość drzew w mieście i zieleni  przede wszystkim sprawiają, że miasto 

staje się bardziej atrakcyjne, ale w dużej mierze ma wpływ na zdrowie psychiczne mieszkańców, 

jak również chroni przed wielkimi upałami i działaniem promieni słonecznych. 

Kamil Klimek zgodził się, że nie wszystkie organizowane imprezy cieszą się wielkim 

powodzeniem; mniejszym zainteresowaniem cieszą się imprezy zorganizowane z myślą                        

o najmłodszych mieszkańcach. Nawiązując do wypowiedzi radnej M. Karpińskiej dot. 

dodatkowych punktów udzielonych w przetargach suwalskim przedsiębiorcom stwierdził, że nie 

jest to możliwe, gdyż sytuacja taka była by niezgodna z przepisami prawa; a prawda jest taka, że 

suwalscy przedsiębiorcy niestety nie są konkurencyjni. Nawiązując do wypowiedzi dot.  wioski 

olimpijskiej stwierdził, że nie można porównywać powstającej infrastruktury sportowej do wioski 

olimpijskiej, gdyby tak było samorząd z pewnością nie byłby w stanie utrzymać takiego kompleksu. 

Powstające obiekty dają wielkie szanse rozwojowe dla miasta. W rankingu miast do 100 tyś 

Suwałki zajmują trzecie miejsce, po Sopocie i Płocku, pod względem nakładów inwestycyjnych w 

zakresie infrastruktury sportowej. Dzięki takiej infrastrukturze sportowej oferta miasta jest bardzo 

bogata i miasto może być organizatorem wielu wydarzeń. Nadmienił, że art. 7 ust. 1 ustawy                  

o samorządzie mówi, że zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnych między innymi kultury 

fizycznej i turystyki, w tym terenów rekreacyjnych i urządzeń sportowych  należy do zadań 

własnych gminy. Aquapark nie jest obiektem, który generuje przychody ale wpływa na zwiększenie 

dostępności mieszkańców do pewnych usług, które są pożądane w zakresie sportu, czy kultury. 

Podkreślił, że raport o stanie miasta za 2018 r. jest dokumentem, którym można się chwalić. Jest 

również narzędziem pokazującym jak wiele jeszcze można zrobić. Na wzrost zarobków ma wpływ 

wiele czynników związanych z sytuacją w naszym kraju. Są pewne grupy zawodowe, które są 

bezpośrednio finansowane przez samorząd, przykładowo pracownicy samorządowi. Radni Klubu 

„Łączą nas Suwałki” stoją na stanowisku opracowania czteroletniego programu wzrostu 
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wynagrodzeń ukazujący jak te zarobki będą kształtowały się w poszczególnych latach.   

Zatrudnione osoby w suwalskim ratuszu i podległych spółkach na wysokim poziomie realizują 

swoje zadania; są to fachowcy o wysokich kwalifikacjach, którzy powinni zarabiać więcej. Osoby 

te są gwarancją wysokiego poziomu usług w naszym mieście .Odpowiedzią na pytanie jaka jest 

cena nowo powstałych inwestycji : obwodnicy, hali widowiskowej jest  pewność wzrostu rozwoju 

gospodarczego Suwałk i wzrostu jakości życia w Suwałkach. Podkreślił, że wysoka pozycja 

Suwałk, które znalazły się w gronie 122 miast, których rozwój gospodarczy nie jest zagrożony to 

wielki  powód do dumy. A jest to przede wszystkim wynik dobrej pracy Rady Miejskiej, Prezydenta 

Miasta i utrzymanie tej pozycji w dużej mierze zależy od radnych tej kadencji. 

Mariola Karpińska odpowiadając radnemu K. Klimkowi powiedziała, że nie miała intencji aby 

w sposób niezgodny z prawem preferowani byli suwalscy przedsiębiorcy; zwraca się z prośbą               

o preferowanie swoich firm a dokładnie poprzez stawianie progów zaporowych np. przy liczbie 

zatrudnionych osób i wzięcie pod uwagę realnych możliwości suwalskich przedsiębiorców. 

Podkreśliła, że miejscowi przedsiębiorcy z sukcesem konkurują nie tylko na rynku polskim ale 

również i zagranicznym. 

Jacek Roszkowski odniósł się do sytuacji obiektów sportowych na terenie miasta. Jako przykład 

podał kort tenisowy, który jeszcze parę lat wcześniej był bardzo oblegany i nie zawsze można było  

trafić na wolny kort.; w chwili obecnej po remoncie trudno dostrzec, żeby ktoś na tych kortach grał. 

Kort jest zamknięty, posiada regulamin i wymagane są opłaty, praktycznie nie jest dostępny dla 

młodych ludzi. Wprawdzie jest sporo imprez kulturalnych, ale czy spełniają one wymagania naszej 

kultury, czy wszyscy mieszkańcy czują się usatysfakcjonowani tymi wydarzeniami kulturalnymi. 

Sławomir Sieczkowski podkreślił, że transparentność władzy jest podstawą budowania zaufania. 

Przed podjęciem o udzieleniu Prezydentowi Miasta wotum zaufania radni jako przedstawicie 

mieszkańców Suwałk muszą dokonać obiektywnej i niezależnej oceny. W przedstawionym 

raporcie brak jest działań Samorządu, które realnie wpłynęły by na grupę mieszkańców starszych. 

Rosną nakłady na pomoc społeczną, ale ten wzrost jest dzięki temu, że  większość tych środków 

miasto wydaje z realizacji zadań zleconych. Bardzo poważnie należy podejść do problemu oświaty 

w mieście. Jest to bardzo trudny temat; stwierdził, że organ prowadzący powinien dać więcej 

samodzielności w działaniach dyrektorom placówek oświatowych traktować ich bardziej po 

partnersku. Radni Ugrupowania ”Mieszkańcy Suwałk” z niepokojem wsłuchują się w wypowiedzi 

zdezorientowanych pracowników szkół związanych z funkcjonowaniem Centrum Usług 

Wspólnych. Niepokojącym faktem są słabe wyniki uczniów. Chcieliby przywrócenia poczucia 

godności i stabilności pracownikom oświaty a w szczególności nauczycielom, godziwego 

wynagrodzenia. Nie można zwalać wszystkich zaniedbań na działania Rządu, na przepisy 

obowiązujące w całym kraju; wyniki egzaminów wykazały, że nawet mniejsze samorządy lepiej 

sobie w tym temacie poradziły niż samorząd suwalski. Kluby sportowe w Suwałkach nie mogą 

funkcjonować w nieustannej niepewności finansowej; Miasto jest istotnym partnerem                            

w budowaniu wszystkich osiągnięć, które kluby sportowe osiągają i dzięki działaczom                             

i zawodnikom mamy wysoki poziom sportu w Suwałkach. W raporcie brak jest informacji                     

o konkretnych i realnych potrzebach tych środowisk. Park Naukowo-Technologiczny –Polska-

Wschód raport informuje o możliwościach organizowania konferencji, spotkań prawnych, 

finansowych oraz patentowych ale brak jest informacji o faktycznych działaniach., nie podanej 

kwoty jaką Miasto dofinansowuj działalność Parku Naukowo-Technologicznego. Nie ma też 

informacji o nieprawidłowościach w tej instytucji; widomo, że Park został wykluczony                          
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z możliwości pozyskiwania środków finansowych z Unii Europejskiej. Smutną sprawą jest to, że 

Park Naukowo-Technologiczny nie ma produktu, z którego mógłby się utrzymać i rozwijać. Raport 

powinien zawierać wszystkie plusy i minusy dotyczy to niepełnej informacji PWiK-u. Raport nie 

zawiera informacji o zadłużeniach spółek miejskich, o wynikach; jak również brak informacji jak 

się drenuje spółki komunalne zabierając wypracowane dewidenda. Zysk ten powinien być 

przeznaczony na zmniejszanie zadłużenia oraz rozwój spółek komunalnych. Dobrze by było, że 

spółki miejskie wygenerowane zyski inwestowały w rozwój, żeby świadczone dla mieszkańców 

usługi były na jak najwyższym poziomie i jak najtańsze. Raport nie zawiera przyczyn braku 

realizacji inwestycji rozwojowych wpisanych do Wojewódzkiego Planu Gospodarowania 

Odpadami Komunalnymi Przedsiębiorstwa Gospodarowania Odpadami; w przyczynach jest zapis 

: brak dofinansowania na inwestycję. Świadczy o braku skuteczności Samorządu; niedorzeczne 

jest, że spółka wypracowując dewidenda, które są zabierane przez Prezydenta musi na swą 

działalność zaciągać kredyty. Skutkiem zaniechania władz miasta było podniesienie stawek opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla mieszkańców. Finanse miasta w ostatnich latach 

w tym w 2018 r. wykazały ogromną dynamikę przyrostu dochodów.; głównie PIT był tym bodźcem 

napędowym, to są dodatkowe środki finansowe, które wpływają do budżetu miasta. Zauważalny 

jest wielomilionowy wzrost podatku od nieruchomości. Te środki są wygospodarowane przez 

Miasto, Miasto je otrzymuje dzięki działalności naszych przedsiębiorców. Należy dodać, że lokalne 

podatki również wzrosły. Mimo tych dodatkowych milionów Miasto zamiast ograniczać dług 

dynamicznie go powiększa. Zaznaczył, że jesteśmy w czasach prosperity, co będzie gdy dojdzie do 

jakichkolwiek perturbacji gospodarczych; co stanie się z naszym Miastem i mieszkańcami                  

w przypadku gdy dochody zatrzymają się. Raport ukazuje tylko sukces, niewygodne informacje 

nie znalazły się w tym dokumencie. Zadał pytanie czy takie zachowanie ze strony władz zasługuje 

na zaufanie. Oceniając działalność Prezydenta należy wziąć pod uwagę wydarzenia ostatniego 

czasu, skrzętnie pomijane. Jest dużo inwestycji ale należy zacząć o ludziach tutaj mieszkających. 

W 2018 roku realizowane były trzy wielkie inwestycje : obwodnica wschodnia, hala widowiskowa 

i lotnisko, zresztą realizowane również w 2019 roku. Inwestycje te z pewnością są potrzebne, ale 

czy są priorytetowe. Należy zadać pytanie w kontekście długookresowym o perspektywy rozwoju 

lotniska z uwagi na ogrom nakładów przeznaczonych na tę inwestycję. Nie ma informacji 

dotyczącej funkcjonowania hali widowiskowej oraz niezbędnych kosztów utrzymania. 

Przedstawiony raport o stanie miasta jest serią pozytywów, bez obiektywnej diagnozy. 

Poruszył sprawę zatrudnienia w instytucjach miejskich radnych Rady Miejskiej; zamkniętego 

niejawnego spotkania w sprawie spalarni, które zostało odebrane przez mieszkańców jako 

naruszenie jawności działania organów władzy. Podkreślił, że są to zastrzeżenia i wątpliwości 

radnych ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” przed podjęciem obiektywnej i niezależnej oceny 

wyrażonej wotum zaufania dla Prezydenta Miasta. 

Jacek Niedźwiedzki stwierdził, że cechą dobrego budżetu jakim był budżet 2018 roku są 

inwestycje, nie tylko inwestycje twarde ale również inwestycje społeczne; jest to obwodnica 

wschodnia, hala widowiskowa, rozpoczęcie budowy pasa startowego,  powstanie fabryki Forte 

zatrudniającej 700 pracowników, rozbudowa innych fabryk działających na terenie miasta. 

Nadmienił, że pas startowy mający 1300 m przystosowany jest przyjmowania samolotów 

pasażerskich  z 50 osobami na pokładzie; takie samoloty latają na trasach międzynarodowych. 2018 

r. to powstanie Suwalskiej Karty Mieszkańca, rozpoczęcie prac nad bonem żłobkowym, rozbudowa 

Zespołu Szkół Technicznych, rozpoczęcie remontu budynku SOK-u przy ul. Noniewicza, remont 
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Muzeum im. Marii Konopnickiej. Przypomniał, że do Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

propozycje wniosków  składają sami mieszkańcy miasta  

Sławomir Sieczkowski zwrócił się do radnego Jacka Niedźwiedzkiego o to aby dyskutując nad 

inwestycjami 2018 r. spojrzał perspektywicznie i realnie ocenił stan tych inwestycji. O inwestycjach 

bardzo drogich należy myśleć bardzo perspektywicznie. 

Zbigniew Roman De-Mezer stwierdził, że w Suwałkach powinno powstać takie lotnisko, które 

służyć będzie mieszkańcom nie musi to być ogromny międzynarodowy port lotniczy, który                

w przyszłości mógł by podzielić los lotniska w Radomiu. W Suwałkach inwestycje są realizowane; 

gdyby były prowadzone dyskusje, że „dana inwestycja jest potrzebna, ale…” to nic w naszym 

mieście by nie powstało. Wybierać należy to co najważniejsze, należy ustalić pewne priorytety. 

Omawiając raport o stanie miasta za 2018 r. należy stwierdzić, że środki finansowe – lepiej lub 

gorzej zostały zainwestowane w rozwój Suwałk. Podkreślił fakt, że ustawodawca wprowadził           

w 2019 r obowiązek przedstawienia na sesji raportu  stanie miasta za rok ubiegły; Prezydent Miasta 

Suwałk już od 2010 r. przedstawia taki dokument Wysokiej Radzie. Podstawę do funkcjonowania 

miasta  stanowi nie tylko dyskusja o tym co było w 2018 r. ale przede wszystkim, co ważne jest dla 

Suwałk obecnie. Nadmienił o inwestycjach w spółkach komunalnych, które  służą mieszkańcom 

są inwestycjami efektywnymi a nie efektowymi;  spore kontrowersji budziła inwestycja dot. Parku 

Marii Konopnickiej – dziś jest wizytówką miasta. Wspomniał takie inwestycje jak stadion 

lekkoatletyczny, uliczki, oświetlenie, ogrodzenia na osiedlu Hańcza I i Hańcza II, oś. Piastowskim, 

odnowienie Muzeum Okręgowego, termomodernizacje obiektów, dofinansowanie źródeł energii- 

dofinansowanie pieców, doinwestowanie terenów bulwarów nad Hańczą, remont kolejnego żłobka 

miejskiego; nie zgodził się z wypowiedzią dot. braku ławeczek. Na podstawie raportów o stanie 

miasta od 2010 r. należy stwierdzić, że Suwałki rozwijają się bardzo dobrze, komplementarnie            

a nie wycinkowo. Podkreślił, że spotkanie mieszkańców  Dubowa  w sprawie spalarni odpadów nie 

było spotkaniem zamkniętym. Rolą samorządu jest prowadzenie rozmów z mieszkańcami podjęcie 

starań aby działania przyniosły ich zadowolenie.  Najważniejszą sprawą jest utrzymanie równowagi 

między sferą inwestycyjną i sferą społeczną. 

Sławomir Sieczkowski  podkreślił, że radni dyskutują nad raportem za 2018 r. a nie nad raportami 

od 2010 roku. Nadmienił, że radni nie po to zdobywali zaufanie mieszkańców Suwałk aby 

wpływało to na możliwość zatrudnienia radnych i uzyskiwania stosownych dochodów                          

w jednostkach miejskich. 

Karol Korneluk podkreślił, że w przedstawionym raporcie jest wiele braków, które zostały też 

zauważone przez Prezydenta Miasta; to co ma się znaleźć w raporcie zależy od radnych.                       

W przyszłości radni powinni zgłosić wnioski, co ma być ujęte w raporcie za 2019 rok. Z pewnością 

należy podjąć działania rozwiązujące problem oświaty. Wyraził swoje niezadowolenie, że wyniki 

egzaminów szczególnie gimnazjalnych są tak niskie. Obiekty kultury i sportu nigdy nie przynoszą 

dochodu; jest to działalność deficytowa. Wyraził ubolewanie zbyt małej ilości kibiców na 

imprezach sportowych. Potwierdził brak zainteresowania pięknymi, świetnie utrzymanymi 

boiskami szkolnymi. 

Kamil Lauryn powiedział, że w dzisiejszej debacie wypowiada się bardzo dużo uwag krytycznych 

pod adresem władz i miasta. Jest to nie prawda, gdyż wszystkie osoby przyjeżdzające do Suwałk 

są zachwycone rozwojem i wyglądem naszego grodu. 

Bogdan Bezdziecki – podkreślił, że każda władza potrzebuje trochę krytyki, każdy głos krytyczny 

powinien być odbierany ze zrozumieniem, szacunkiem i analizą. Zgodził się z wypowiedzią               
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w kwestii oświaty, że dyrektorzy placówek powinni dostać więcej swobody w zarządzaniu; oświata 

nie może być ręcznie sterowana, co w wielu  sytuacjach miało miejsce. Centrum usług Wspólnych 

być może jest to dobry kierunek i jest nadzieja, że będzie to placówka ułatwiająca prace dyrektorów 

szkół a nie kolejny element narzucania pewnych spraw i ograniczania ich kompetencji; zasadnicza 

sprawą jest odpowiedni dobór dyrektorów. Za przykład podał błędne wybranie dyrektora 

Specjalnego Ośrodka Wychowawczego, które doprowadziło zniweczenia prestiżu i znaczenia tej 

placówki. Nie zgodził się z opinią, że w spółkach miejskich jest bardzo dobra sytuacja. W wielu 

przypadkach są one niedoinwestowane. Nadmienił o nieskoszonych trawnikach w mieście. Zwrócił 

się z prośbą o lepszą,  z większym zrozumieniem  współpracę na linii Prezydent-radni, którzy 

działają w imieniu mieszkańców. 

Marek Lech Zborowski-Weychman odniósł się do spraw oświaty; nie zgodził się ze wszystkimi 

głosami krytycznymi. Szkoła to nie jest wynik egzaminów zewnętrznych; to jest spora liczba osób 

zatrudnionych w szkołach, w większości dobrzy nauczyciele pracujący z pasją, osiągający 

postawione sobie cele i doceniani przez uczniów i rodziców. Najlepsza oceną nauczyciela są wyniki 

jego uczniów – jest wielu olimpijczyków, laureatów konkursów ogólnopolskich, 

międzynarodowych; wśród nauczycieli są profesorowie oświaty, laureaci nagrody ministra czy 

kuratora. Wyniki egzaminów nie mogą być oceniane tylko w bezpośrednich cyferkach. Osoby 

podchodzące do egzaminów są  o różnym stopniu zdolności, wyuczalności; nie bierze się pod 

uwagę egzaminacyjnej wartości dodanej a to ona powinna być wyznacznikiem tego jak powinien 

być odczytywany wynik egzaminu. Przyrost wiedzy danego ucznia winien być świadectwem jak 

dana szkoła pracuje. Podkreślił, że dyrektorzy placówek oświatowych nie są wybierani przez 

Prezydenta bezpośrednio, wyłaniani są w konkursach na to stanowisko i oceniani są prze powołane 

komisje konkursowe. Nie ma możliwości ustawienia swojej kadry. Stwierdził, że stanowisko 

dyrektora jest bardzo pracochłonne, stresujące i pozostawiające zbyt mało czasu na realizację 

swojej wizji prowadzonej placówki. Wyraził nadzieję, że powstające Centrum Usług Wspólnych 

odciąży dyrektorów i dyrektor zajmie się kreowaniem wizji pedagogicznej. Zaznaczył, że pracy 

dyrektora utrudniają obowiązujące przepisy oświatowe, które sprowadzają dyrektora do roli 

administratora. Zarobki dyrektora nie są zarobkami, które wyróżniają go specjalnie spośród kadry 

pedagogicznej. Nie zgodził się z przedstawioną oceną Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego. Praca w tym ośrodku jest praca bardzo trudną, wymagającą wielu doświadczeń, 

dokształceń; to zatrudnieni tam nauczyciele tworzą wyniki pracy. Powtórzył swój wniosek, aby jak 

najwięcej trawników w mieście pozostawić ukwieconymi – nie będzie problemu z koszeniem trawy 

oraz wypalonymi trawnikami. Sztandarowa placówka kultury w mieście jaką jest Suwalski 

Ośrodek Kultury realizuje zadania dydaktyczne, jest organizatorem wielu imprez. Zaznaczył brak 

niszowych elementów muzycznych jak szanty, poezja śpiewana,  czy jazz. 

Jarosław Schabieński zgodził się ze stwierdzeniem dotyczącym słabego wynagradzania 

dyrektorów szkół. Podkreślił fakt braku jasno określonych zadań, które powinny być ujęte                  

w raporcie o stanie miasta. Raport wskazuje stan rzeczywisty, jak jest. Raport ten wskazuje tylko 

pozytywy, w związku z tym nie wyczerpuje tego co raport powinien zawierać to co jest słabsze         

i nie wychodzi w tym raporcie nie występuje. Nikt nie kwestionuje istnienia bardzo dobrej, 

wykwalifikowanej kadry nauczycielskiej, należy zadać pytanie co jest robione z tą kadrą,  jak to się 

dzieje, że kadra ta nie osiąga oczekiwanych wyników. Pewnym elementem jest słabe 

wynagradzanie dyrektorów, czyli problem jest zarządzanie. Wyraził swoje wątpliwości                           
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i powiedział, że  do końca nie można ocenić w jaki sposób i jakiej jakości wygląda zarządzanie 

miastem i czy jest na takim poziomie, na jaki zasługują mieszkańcy Suwałk.  

Adam Ołowniuk nie zgodził się ze stwierdzeniem złej pracy  w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym. Coraz więcej dzieci chce uczęszczać do tej placówki, ale przepisy  nie pozwalają 

na zwiększenie liczby uczniów. Na co dzień spotyka się życzliwość i zadowolenie rodziców; 

zatrudnieni w Ośrodku nauczyciele cały czas podwyższają swoje  kwalifikacje. Uczniami są  dzieci 

wymagający specjalnych metod edukacyjnych. 

Bogdan Bezdziecki  zaznaczył, że nie krytykował kadry Ośrodka; za tej samej kadry szkoła była 

bardzo chwalona i za tej samej kadry niestety tak się zdarzyło, że opinie te się bardzo pogorszyły      

i część rodziców przenosi swoje dzieci do innych placówek. Nie ulega wątpliwości, że chaos w tej 

szkole powstał podczas zarządzaniem placówką przez obecną  dyrektor; generalnie w szkole tej nie 

jest tak dobrze jak było i opinie rodziców jednoznacznie wskazują na złą działalność. Powtórzył, 

że należy dokładnie dobierać kadrę dyrektorów. 

Kamil Klimek poinformował, że pas startowy o długości 1320m jest wystarczający do 

przyjmowania  małych samolotów pasażerskich; nadmienił, że w Kownie odległym od Suwałk 140 

km jest port międzynarodowy,  z którego Suwalczanie mogą korzystać, w niedalekiej przyszłości 

szybsze będzie połączenie z Warszawą; stwierdził, że pas startowy w zupełności wystarczy                   

i zapewni potrzeby mieszkańców Suwałk i regionu. Nadmienił, że hala widowiskowa  i SOK to 

będą instytucje uzupełniające się w wielu obszarach działalności; ponadto zarządzający halą 

widowiskową będą korzystać z doświadczeń SOK-u w zakresie organizowania imprez. Podkreślił, 

że ustawodawca nie zabronił radnym podjęcia pracy w instytucjach miejskich a radnymi zostali 

poprzez zaufanie u mieszkańców i wybranie jako swoich przedstawicieli do Rady Miejskiej. 

Poinformował, że obwodnica wschodnia powstała głównie z ogromnego wsparcia finansowych 

środków zewnętrznych; powstanie obwodnicy to nie tylko rozwój miasta ale również skrócony 

dojazd Suwalczan do miejsc pracy, szczególnie w Suwalskiej Strefie Ekonomicznej. Nadmienił, że 

gospodarzem spotkania w sprawie spalarni odpadów był Prezydent Miasta, na które zaprosił 

konkretne osoby oraz media, które po spotkaniu przekazały odnośna informację. 

Sławomir Sieczkowski wyraził swoje zdumienie wypowiedzią radnego Kamila Klimka i zarzucił 

niezrozumienie tematów poruszanych w swoim wystąpieniu; zaznaczył, że dyskutował                          

o przyszłości miasta i o konsekwencji działań podejmowanych obecnie.          

Czesław Renkiewicz zaznaczył, że trwająca debata ma charakter debaty politycznej, 

przedstawiająca często nierzetelną ocenę. Podziękował za głosy rozsądku, za zwrócenie uwagi na 

niektóre problemy, podkreślenie pewnych kwestii z pełną kulturą. Z niektórymi rzeczami można 

polemizować, z niektórymi poruszonymi problemami nie zgadza się. Nie zgodził się ze 

stwierdzeniem, że obiecał wypłatę utraconych  zarobków za czas strajku nauczycieli; powiedział, 

że te pieniądze pozostają w gestii dyrektorów placówek a nie że wypłaci za strajk. Podkreślił, że 

słabe wyniki w nauczaniu wymagają dodatkowych zajęć i za to nauczyciele powinni dostać 

dodatkowe pieniądze a nie za strajk. Nawiązał do braku atrakcyjnych miejsc dla młodych 

wykształconych ludzi; jak wynika z badań przeprowadzonych przez Politechnikę Warszawską        

85 % kończących studia nie wraca do swoich miejscowości. Nie zgodził się z zarzutami, że nie 

potrzebna jest hala widowiskowa czy aquapark; kompleksy te tworzą miasto kompletne, atrakcyjne. 

Poinformował, że nikt kompetencji dyrektorom szkół nie odbiera; dyrektor wyłaniany jest w drodze 

konkursu przez komisję konkursową w głosowaniu tajnym. Prezydent tylko podpisuje się pod 

wynikiem komisji konkursowej. Poinformował, że jest przygotowana propozycja wysokości 
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dodatków dla nauczycieli zależnych od samorządu i zostanie  przedstawiona na kolejnej sesji. 

Nadmienił, że nie ma jeszcze informacji ze strony Rządu w sprawie wzrostu subwencji oświatowej 

przeznaczonej na podwyżki dla nauczycieli od  1 września 2019 r. Nie zgodził się z głosami, że te 

podwyżki są małe. Odnosząc się do kwestii zieleni w mieście poinformował, że 50 % powierzchni 

miasta to tereny rolnicze, zielone; w najbliższych dniach zostanie ogłoszony konkurs 

architektoniczny na park na osiedlu Północ. W 2020 r. wygasa program Rozwoju 

Przedsiębiorczości, w związku z tym będą przeprowadzane dyskusje i rozmowy w wyniku których 

mogą powstać instrumenty wsparcia rodzimych przedsiębiorców. Poinformował, że do                        

31 października każdego roku Prezydent składa Wysokiej Radzie raport o stanie realizacji zadań 

oświatowych; dyskusja w tym temacie powinna toczyć się wcześniej. Nadmienił, że niektóre 

wnioski są sprzeczne ze sobą, z jednej strony apelują o więcej zieleni, zaś z drugiej o wybudowanie 

większej ilości parkingów.  Program wzrostu wynagrodzeń dla jednostek miejskich- Suwałki są 

przykładem samorządu, który rok rocznie stara się podwyższać wynagrodzenia swoich 

pracowników; ale dziś trudno przewidywać jaka będzie inflacja, jak będą kształtowały się płace        

w gospodarce dlatego długofalowy program w tym temacie nie jest możliwy do opracowania. 

Przyznał rację, że kort tenisowy jest w chwili obecnej trudno dostępny; należy podjąć wszelkie 

działania aby sytuację tę zmienić. Na temat ofert propozycji i wysokiej kultury można dyskutować, 

nie każdy jest miłośnikiem muzyki poważnej. Wyraził swoje zadowolenie, że niektóre rozwiązania 

samorządu suwalskiego przenoszone są na grunty innych miast. Zabieranie dewidend spółkom 

komunalnym jest rozwiązaniem pewnego kompromisu; zarządca tych jednostek jest samorząd, 

który dba o budżet miasta i jego dochody. Nie zgodził sią z zarzutem nieinwestowania spółek 

komunalnych. Aplikowane są wnioski do konkursów dot. pozyskiwania środków zewnętrznych, 

zdarza się, że niektóre wnioski są odrzucane, ale w większości spółki pozyskują środki finansowe 

z zewnątrz i inwestują. Nadmienił, że pas startowy w pełni zaspokoi potrzeby mieszkańców a jeżeli 

zaistnieje taka konieczność to w przyszłości można będzie rozbudować lotnisko; wykazał 

sprzeczność w zarzucie dot. nie pomniejszania a zwiększania długu a propozycją wybudowania 

lotniska regionalnego, która wymagała by dołożenia wielu milionów złotych. Podkreślił fakt 

przekazania kwoty 10 mln zł przez fabrykę Forte, 6 mln Suwałki otrzymały od  władz województwa 

podlaskiego, a miasto inwestuje 11 mln. zł.- Pas startowy jest to projekt na miarę możliwości 

Samorządu, który podniesie atrakcyjność inwestycyjną i turystyczną Suwałk; stworzy przewagę 

konkurencyjną nad innymi samorządami. W związku z zarzutem, że raport jest bez obiektywnej 

diagnozy zwrócił się z prośbą o wskazanie, co w raporcie za 2019 r. ma być ujęte. Poinformował, 

że po burzliwym spotkaniu z mieszkańcami Dubowa w sprawie spalarni odpadów zorganizował 

spotkanie w ratuszu, na które zostali zaproszeni urzędnicy wydający w tej sprawie decyzje, 

inwestor, członkowie komisji rozpatrujący skargę w tym temacie jednego z mieszkańców na 

Prezydenta. Przypomniał, że był uchwalony plan zagospodarowania przestrzennego poprzedzony 

spotkaniami z mieszkańcami; jednak zainteresowanie społeczeństwa  w tym temacie było znikome. 

W chwili obecnej nie jest wiadomym czy inwestor będzie realizował tę inwestycję. Media zostały 

zaproszone na spotkanie przez osobę skarżącą. Zaprzeczył stwierdzeniu, że Prezydent steruje 

oświatą. Prezydent jest otwarty na współprace z radnymi. Zaznaczył, że podpisywane odpowiedzi 

na interpelacje radnych są różne. Interpelacje rozsądne będą realizowane; zawsze można znaleźć 

kompromis, konsensus. Temat oświaty jest tematem bardzo obszernym wymagający odrębnej 

dyskusji. 
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Zdzisław Przełomiec podziękował za debatą, zwłaszcza za merytoryczne wypowiedzi, które 

wskazywały rozwiązania a nie tylko problem i zamknął debatę nad Raportem o stanie Miasta 

Suwałki za rok 2018. 

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia wotum zaufania Prezydentowi 

Miasta Suwałk. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie gminnym, po 

zakończeniu debaty nad raportem o stanie miasta Rada Miejska zobowiązana jest do 

przeprowadzenia głosowania nad udzieleniem Prezydentowi wotum zaufania. Uchwała 

podejmowana jest bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, bezwzględną 

wartość stanowi liczba 12. Niepodjęcie uchwały jest równoznaczne z podjęciem uchwały                   

o nieudzieleniu Prezydentowi wotum zaufania.  

Głosów w dyskusji nie zanotowano. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za”13  głosy, „przeciw” 9 głosów, „wstrzymał 

się” 0) przyjęta została  

Uchwała Nr IX/106/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca 2019 r. 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Suwałk 

                                           - stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec ogłosił 20 minutową przerwę w obradach; poinformował, że w sali  nr 145 

odbędzie się posiedzenie Komisji Statutowej Rady Miejskiej oraz  zaprosił radnych do sali nr 146 

na poczęstunek kawowy. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2018 rok. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2018 

rok oraz Sprawozdanie finansowe Miasta Suwałki za 2018 rok radni Rady Miejskiej otrzymali 

w ustawowym terminie. Ponadto, wersja elektroniczna wymienionych dokumentów znajduje 

się w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawił i szczegółowo uzasadnił 

sprawozdanie finansowe Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 

2018.  - załącznik nr 16  do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

załącznik nr 17 do protokołu. 



15 

 

Zbigniew R. De-Mezer- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji 

załącznik nr  18   do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że uchwałą że RIO.V-00321-18/19 z dnia 05 kwietnia 

2019 r. skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku przedmiotowe 

Sprawozdanie zaopiniował pozytywnie.; po czym odczytał treść uchwały RIO. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

W wyniku głosowania  większością głosów( „za” 13  głosy, „przeciw” 7 głosów, wstrzymał 

się” 2 głosy ) przyjęta została  

Uchwała Nr IX/107/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca 2019 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Suwałki wraz ze  

          sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2018 rok 

                                           - stanowi załącznik nr 21   do protokołu 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

 

Zbigniew R. De-Mezer –Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię komisji - 

załącznik nr 22 do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że uchwałą że RIO.V-00322-18/19 z dnia 06 czerwca 

2019 r. stwierdzono, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach, spełnia 

wymogi określone w ustawie o samorządzie gminnym i w ustawie o finansach publicznych. 

Zdzisław Przełomiec odczytał treść uchwały RIO w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr  23 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

W wyniku głosowania bezwzględną większością głosów ( „za”13   głosy, „przeciw” 7 głosów, 

„wstrzymał się” 2 głosy ) przyjęta została  

Uchwała Nr IX/108/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca 2019 r. 

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium 

                                           - stanowi załącznik nr  25  do protokołu 
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Zdzisław Przełomiec złożył serdeczne gratulacje uzyskania absolutorium Prezydentowi Miasta 

Suwałk Panu Czesławowi Renkiewiczowi. Życzył osobistej satysfakcji Prezydentowi oraz 

podległemu zespołowi –prezesom, kierownikom, naczelnikom oraz pracownikom suwalskiego 

samorządu. 

Ad pkt. 9 

Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Suwałkach na 

obszarach Powiatów Suwałki, Sejny, Augustów na rok 2019. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższe Sprawozdanie radni otrzymali                            

w materiałach sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.                                                                                                              

Uwag i pytań nie wniesiono.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie 

nadzoru wodnego w Suwałkach na obszarach Powiatów Suwałki, Sejny, Augustów na rok 

2019,. zostało  przyjęte.  

 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Suwałkach oraz nadania statutu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - załącznik 

nr 27 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr  28  do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 21   głosy ) przyjęta została wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr IX/109/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca  2019 r. 

w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Suwałkach                    

oraz nadania statutu 

     -  stanowi załącznik nr 30  do protokołu 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników w Klubie „Senior+”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 31 do protokołu.  
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Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 32 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” 21 głosy)  przyjęta została 

 

Uchwała Nr IX/110/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca  2019 r. 

w sprawie ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

uczestników w Klubie „Senior+” 

                                             - stanowi załącznik nr 35 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany  nazwy ulicy. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały -  załącznik 

nr 36  do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 37 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 38  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 20 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr IX/111/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca 2019 r. 

                                                 w sprawie zmiany nazwy ulicy 

                                                  - stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

-  załącznik nr 40 do protokołu.  
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Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 41 do protokołu 

Wojciech Pająk  przypomniał, że postać księdza Stanisława Szczęsnowicza jako bohatera 

niepodległości miasta Suwałki i Suwalszczyzny została przybliżona już w ubiegłym roku przez 

uczniów  Liceów Ogólnokształcących w Suwałkach 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 20 głosy)   przyjęta została  

 

Uchwała Nr IX/111/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca  2019 r. 

                                                 w sprawie nadania nazwy ulicy 

                                               -  stanowi załącznik nr  43 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata 

2016–2020. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

-  załącznik nr 44 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 45 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 20 głosy,)   przyjęta została  

 

Uchwała Nr IX/113/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca  2019 r. 

zmieniająca  uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata 2016–2020 

                                               -  stanowi załącznik nr 48 do protokołu 
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Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego północnej pierzei ulicy Wigierskiej, od ulicy            

1 Maja do ulicy Utrata w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały –załącznik 

nr 49 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 50 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 20 głosy)   przyjęta została  

 

. Uchwała Nr IX/114/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 maja  2019 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej pierzei ulicy Wigierskiej, od ulicy  Maja do ulicy Utrata                 

w Suwałkach 

                                         -  stanowi załącznik nr 52 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że do rady Miejskiej wpłynęła skarga Prokuratora 

Regionalnego w Białymstoku na uchwałę Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 marca 2017r. 

nr XXXI/380/2017 w sprawie określenia stref taryfowych obowiązujących przy przewozie 

taksówkami na terenie Miasta Suwałki. Zgodnie z zapisami ustawy prawo o postepowaniu 

przed sądami administracyjnymi Rada Miejska zobowiązana jest do przekazania skargi do sądu 

w terminie 30 dni od daty wpływu do organu. W związku z powyższym zachodzi konieczność 

podjęcia stosownej uchwały. Przypomniał, że projekt uchwały wraz ze skargą został radnym 

przedłożony. 

Skarga stanowi załącznik nr 53 do protokołu 

Zbigniew Roman De-Mezer zauważył, że przedmiotowy materiał radni otrzymali przed 

rozpoczęciem obrad sesyjnych i nie mieli możliwości dokładnego zapoznania się z projektem 

uchwały. Zadał pytanie jakie skutki prawne przyniosło by uchylenie lub unieważnienie 

zaskarżonej uchwały. 

Maria Langner odpowiedziała, że prawo nie działa wstecz wobec tego uchwała przestała by 

obowiązywać dniem uchylenia. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 
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Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr54  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością  głosów   ( „za” 19 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymał 

się” 1 głos ) przyjęta została 

Uchwała Nr IX/115/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca 2019 r. 

w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku 

skargi na uchwałę Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                                    - stanowi załącznik nr 55  do protokołu 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie przeprowadzenia na 

terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych  w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu miasta  na 2020 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały -      

załącznik nr 56 do protokołu.  

Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 57 do protokołu 

Bogdan Bezdziecki -  Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 58 do protokołu 

Kamil Lauryn- Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 59 do protokołu 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 60 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  20 głosów) przyjęta została 

 

Uchwała Nr IX/116/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca 2019 r. 

zmieniająca  uchwałę w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki 

konsultacji społecznych  w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części 

budżetu miasta  na 2020 rok 

                                                    - stanowi załącznik nr 63 do protokołu 
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Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie zmian w budżecie Miasta na 2019 rok. 

 

Czesław Renkiewicz   – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 64 do protokołu.  

Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 65 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 66  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 13  głosów, „przeciw” 0 głosów, 

„wstrzymał się” 7 głosów )  przyjęta została wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr IX/117/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca 2019 r. 

                                  w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2019 rok 

                                                 - stanowi załącznik nr 67 do protokołu 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2019-2040.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały   - 

załącznik nr 68 do protokołu.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 69 do protokołu. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 13 głosów, „przeciw”  głosów, „wstrzymał 

się” 7 głosów) przyjęta została 

 

Uchwała Nr IX/118/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca 2019 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2019-2040  

                                                  -stanowi załącznik nr 71 do protokołu 

 

Ad. pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania 

kandydatów na ławników. 
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Zdzisław Przełomiec poinformował, że na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia                  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 163 § 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo 

o ustroju sądów powszechnych, w związku z procesem wyboru ławników przez Radę Miejską 

w Suwałkach na kadencję od 2020 do 2023 roku Rada zobowiązana jest do powołania zespołu 

do zaopiniowania kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego                 

w Suwałkach. Propozycja składu zespołu została radnym przedstawiona została przedstawiona 

w projekcie uchwały. Zgłoszeni Radni do prac w zespole wyrazili zgodę. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały . 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 20 głosów, ) przyjęta została  

 

Uchwała Nr IX/119/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 czerwca 2019 r. 

w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników 

                                             - stanowi załącznik nr 73 do protokołu 

Ad pkt. 21 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

Czesław Renkiewicz  zaprosił wszystkich do udziału w Suwalskim Blues Festival w dniach 

11-14 lipca 2019 r,  do udziału w Miejskim Święcie Biegania Reso Suwałki 10,5. W dniach        

6-7 lipca 2019 r. oraz na XIX Piknik Kawaleryjski w dniach 29-30 czerwca 2019 r. 

Mariola Brygida Karpińska złożyła podziękowanie za zaproszenie do udziału w delegacji do 

zaprzyjaźnionego niemieckiego miasta Waren. 

 

Ad pkt. 22 

Zakończenie obrad IX sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  najbliższa sesja  planowana jest na dzień 31 lipca                               

2019 r. o godz.13:00 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego. 

 

Kończąc IX sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach                   

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono 

 

                                                                                                      Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach      

 

                                                                                                 Zdzisław Przełomiec 
Protokół sporządziła:                                                        
Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


